
Protokół Nr XL/40/17

z  sesji  Rady  Miejskiej  w  Staszowie,  która  odbyła  się  w  dniu 27  lutego  2017  roku w  sali

konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Staszowie.                `

W sesji wzięło udział 21 radnych na ogólną liczbę 21 radnych (lista obecności w załączeniu do

protokołu).

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Pan Leszek Kopeć – Burmistrz Miasta i Gminy Staszów,

Pani Ewa Kondek – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Staszów,

Pan Sławomir Mikula – Sekretarz Miasta i Gminy Staszów,

Pani Joanna Pokora – Skarbnik Miasta i Gminy Staszów,

Kierownicy Wydziałów Urzędu Miasta i Gminy Staszów,

Prezesi, Dyrektorzy, Kierownicy jednostek podległych Gminie,

Sołtysi, Przewodniczący Rad Sołeckich i Zarządów Osiedli,

Zaproszeni goście, przedstawiciele mediów. 

Ad. 1

Pan Dominik Rożek – Przewodniczący Rady Miejskiej  w Staszowie  dokonał  otwarcia  sesji,

stwierdził quorum i powitał zebranych. 

Następnie  oddał  głos  Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Staszów,  który  poinformował

zgromadzonych, iż władze gminy popierając kampanię społeczną „Czad i ogień. Obudź czujność",

organizowaną przez  Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i  Administracji  oraz  Komendę Główną

Państwowej  Straży  Pożarnej  chcą  przekazać czujniki  tlenku  węgla  dla  czterech  placówek

oświatowych  z  terenu  naszej  gminy.  Poprosił  zaproszonego  na  sesję  Zastępcę  Komendanta

Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Staszowie  Grzegorza  Rajcę  o  przybliżenie

zgromadzonym tematyki kampanii związanej z zagrożenie zatrucia czadem.

Na  wstępie  wypowiedzi  Zastępca  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej

w Staszowie Grzegorz Rajca  wyraził poparcie zapoczątkowanej przez władze miasta inicjatywy

zakupu czujników tlenku węgla chroniących przed zagrożeniem zatrucia czadem. Poinformował,

iż ze statystyk wynika, że co trzeci pożar powstaje w naszym mieszkaniu – tam, gdzie czujemy się

najbezpieczniej  i  zbyt często zapominamy o potencjalnych zagrożeniach.  Dodał,  iż w ubiegłym

roku w kraju odnotowano prawie 30 tys. pożarów mieszkań, ponad 7 000 osób trafiło do szpitala,

512 osób poniosło śmierć w pożarach, 50 osób zginęło od zatrucia tlenkiem węgla. Przypomniał,

iż  celem kampanii  „Czad  i  ogień.  Obudź  czujność"  jest  wzmocnienie  świadomości  społecznej

o przyczynach  i skutkach  powstania  pożarów  oraz  zatruć  tlenkiem  węgla.  Na  zakończenie

zaapelował do nabywania i montażu czujników w swoich domach, które mają za zadanie szybkie
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wykrycie i ostrzeżenie przed zagrożeniem. 

Wręczenia czujników tlenku węgla dokonał Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Leszek Kopeć wraz

z  Z-cą  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Staszów  Ewą  Kondek  i  Z-cą  Komendanta  Powiatowego

Państwowej Straży Pożarnej w Staszowie Grzegorzem Rajcą dla czterech placówek oświatowych

z terenu Gminy Staszów na ręce ich dyrektorów tj.: 

Pana Dariusza Firmantego – Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych – Publiczne Gimnazjum

Nr 1 im. T. Kościuszki, Publiczna Szkoła Podstawowa Nr 1 im. T. Kościuszki i Przedszkole Nr 4

im. T. Kościuszki w Staszowie.

Pani Jolanty Król – Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych – Publiczna Szkoła Podstawowa

i Przedszkole w Mostkach.

Pani Marzanny Tomporowskiej – Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych – Publiczna Szkoła

Podstawowa im. Stefana Żeromskiego i Przedszkole w Kurozwękach.

Pani Teresy Skuzy – Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych – Publiczna Szkoła Podstawowa

i Przedszkole w Koniemłotach.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Staszowie  Dominik  Rożek przedstawił

proponowany porządek obrad, który przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 31 stycznia i 1 lutego 2017 roku.

3. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Staszów na 2017 rok – projekt nr 364/17,

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2017 – 2027 –

projekt nr 365/17,

c) przyjęcia Planu Działania dla zadania pn.:”Wykorzystanie potencjału endogenicznego gmin

doliny rzeki  Czarnej  dla  podniesienia  atrakcyjności  turystycznej  i  gospodarczej  powiatu

staszowskiego” planowanego do realizacji w ramach RPO WŚ na lata 2014-2020 – projekt

nr 363/17,

d) przyjęcia  rezygnacji  z  funkcji  przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Rady

Miejskiej w Staszowie – projekt nr 360/17,

e) wyboru  przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Finansów Rady Miejskiej  w Staszowie  –

projekt nr 361/17,

f) dokonania zmiany Uchwały nr III/7/14 Rady Miejskiej w Staszowie z dnia 11 grudnia 2014

roku w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej w Staszowie, ustalenia zakresów

ich działania i składów osobowych – projekt nr 362/17,

g) wyrażenia zgody na bezprzetargowe zbycie nieruchomości gruntowej – projekt nr 366/17,
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h) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej – projekt nr 367/17,

i) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej – projekt nr 368/17.

     4. Interpelacje radnych.

     5. Wolne wnioski i zapytania w tym:

- przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Staszowie na 2017 rok;

- informacja z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Staszów za okres od 28 grudnia 2016

roku do 21 lutego 2017 roku.

     6. Zamknięcie obrad sesji.

Po zapoznaniu z proponowanym porządkiem obrad o zabranie głosu poprosił  Burmistrz Miasta

i  Gminy  Staszów  Leszek  Kopeć,  który  zawnioskował  o  wycofanie  z  porządku  posiedzenia

projektów uchwał w sprawie:

-  przyjęcia  Planu  Działania  dla  zadania  pn.:”Wykorzystanie  potencjału  endogenicznego

gmin  doliny  rzeki  Czarnej  dla  podniesienia  atrakcyjności  turystycznej  i  gospodarczej

powiatu staszowskiego” planowanego do realizacji w ramach RPO WŚ na lata 2014-2020 –

projekt nr 363/17 - z uwagi na uzyskanie niezbędnych uzgodnień w Regionalnej Dyrekcji

Ochrony Środowiska w Kielcach;

- wyrażenia zgody na bezprzetargowe zbycie nieruchomości gruntowej – projekt nr 366/17-

z uwagi na wniosek Rady Miejskiej zgłoszony podczas posiedzenia połączonych Komisji

o zlecenie rzeczoznawcy majątkowemu dokonanie wyceny nieruchomości gruntowej przed

możliwym jej zbyciem. 

Innych uwag, wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie Dominik Rożek poddał

pod głosowanie wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Staszów o dokonanie zmian w porządku obrad

o treści jak powyżej.

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła w/w wniosek (obecnych było 21 radnych).

Następnie  Rada  Miejska  jednogłośnie  przyjęła  porządek  obrad  z  uwzględnieniem  powyższego

wniosku (obecnych było 21 radnych).

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 31 stycznia i 1 lutego 2017 roku.

3. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  wprowadzenia zmian w budżecie  Miasta  i  Gminy Staszów na 2017 rok – projekt  nr

364/17,

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2017 – 2027 –
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projekt nr 365/17,

c)  przyjęcia  rezygnacji  z  funkcji  przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Rady

Miejskiej w Staszowie – projekt nr 360/17,

d) wyboru przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Staszowie –

projekt nr 361/17,

e) dokonania zmiany Uchwały nr III/7/14 Rady Miejskiej w Staszowie z dnia 11 grudnia

2014 roku w sprawie powołania stałych komisji  Rady Miejskiej  w Staszowie,  ustalenia

zakresów ich działania i składów osobowych – projekt nr 362/17,

f) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej – projekt nr 367/17,

g) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej – projekt nr 368/17.

4. Interpelacje radnych.

5. Wolne wnioski i zapytania w tym:

- przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Staszowie na 2017 rok;

- informacja z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Staszów za okres od 28 grudnia 2016

roku do 21 lutego 2017 roku.

       6. Zamknięcie obrad sesji.

Ad. 2

Radni nie  mieli  uwag do protokołu z sesji  z dnia  31 stycznia  i  1 lutego 2017 roku  i  przyjęli

go jednomyślnie (obecnych było 21 radnych).

Ad. 3 a

Pani  Joanna  Pokora  –  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Staszów  zapoznała  z  projektem uchwały

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Staszów na 2017 rok – projekt nr

364/17.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 21 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XL/350/17

(w załączeniu do protokołu). 

Ad. 3 b

Pani  Joanna  Pokora  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2017 – 2027 – projekt nr 365/17.

Nie podjęto dyskusji.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 21 radnych) podjęła
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Uchwałę Nr XL/351/17

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 3 c

Pan  Sławomir  Mikula  –  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Staszów przedstawił  projekt  uchwały

w sprawie  przyjęcia  rezygnacji  z  funkcji  przewodniczącego Komisji  Budżetu i  Finansów Rady

Miejskiej w Staszowie – projekt nr 360/17.

Radni nie podjęli dyskusji nad projektem uchwały.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie Dominik Rożek poddał

pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska przy 18 głosach za i  3 głosach wstrzymujących się (obecnych było 21 radnych)

podjęła

Uchwałę Nr XL/352/17

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 3 d

Pan  Sławomir Mikula  zapoznał  z  projektem uchwały  w  sprawie   wyboru  przewodniczącego

Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Staszowie – projekt nr 361/17.

Nie podjęto dyskusji.

Przedmiotowy projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska przy 14 głosach za i  7 głosach wstrzymujących się (obecnych było 21 radnych)

podjęła

Uchwałę Nr XL/353/17

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 3 e

Pan Sławomir Mikula  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie  dokonania  zmiany Uchwały nr

III/7/14 Rady Miejskiej w Staszowie z dnia 11 grudnia 2014 roku w sprawie powołania stałych

komisji  Rady Miejskiej  w Staszowie,  ustalenia  zakresów ich działania  i  składów osobowych –

projekt nr 362/17.

Radni nie podjęli dyskusji, nie zgłosili pytań, uwag.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie Dominik Rożek poddał pod głosowanie projekt

uchwały.

Rada Miejska przy 16 głosach za i  5 głosach wstrzymujących się (obecnych było 21 radnych)

podjęła

Uchwałę Nr XL/354/17

(w załączeniu do protokołu).
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Ad. 3 f

Pani  Maria  Malczyk  –  Kierownik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Geodezji

i Rolnictwa zapoznała z projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości

gruntowej – projekt nr 367/17.

Nie podjęto dyskusji.

Wobec powyższego projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 21 radnych) podjęła

Uchwałę Nr XL/355/17

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 3 g

Pani  Maria  Malczyk  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie

nieruchomości gruntowej – projekt nr 368/17.

Radni nie podjęli dyskusji nad projektem uchwały.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miejskiej  w Staszowie poddał pod głosowanie

projekt uchwały.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 21 radnych) podjęła 

Uchwałę Nr XL/356/17

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 4

Interpelację na piśmie przedłożył radny Jacek Maruszewski w zakresie wykonania oświetlania

ulicznego na drodze dojazdowej do posesji zlokalizowanych w Oględowie przy drodze pomiędzy

ul. Bolesława Prusa a ul. Oględowską (pełna treść interpelacji wraz z listą zawierającą podpisy

mieszkańców w załączeniu do protokołu – zał. nr 2).

Ad. 5.

W punkcie wolne wnioski i zapytania  Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie Dominik

Rożek  udzielił  głosu  Przewodniczącemu  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Staszowie

Tomaszowi Klimkowi, który zapoznał Radę z proponowanym planem pracy Komisji Rewizyjnej

na  2017  rok,  o  czym  stanowi  § 22  ust.  1  Regulaminu  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej

w Staszowie  stanowiący załącznik  nr  6  do  Statutu  Miasta  i  Gminy Staszów (w załączeniu  do

protokołu – zał. nr 3).

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał,  czy radni  mają  uwagi,  propozycje,  poprawki,  co do

planu pracy Komisji Rewizyjnej na obecny rok ?

Uwag, poprawek nie zgłoszono. 

W związku z powyższym poddał pod głosowanie przyjęcie planu pracy Komisji  Rewizyjnej na
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2017 rok, który przez Radę Miejską w Staszowie został jednogłośnie zaaprobowany (obecnych było

21 radnych).

Następnie  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Staszów  Leszek  Kopeć przedłożył  Wysokiej  Radzie

informację z działalności za okres od 28 grudnia 2016 roku do 21 lutego 2017 roku (w załączeniu

do protokołu - zał. nr 4).

Ponadto odniósł się do interpelacji  zgłoszonej  przez radnego Jacka Maruszewskiego w zakresie

wykonania oświetlania ulicznego na drodze dojazdowej do posesji zlokalizowanych w Oględowie.

Poinformował radnego, iż koszty wykonania przedmiotowej inwestycji powinny zostać pokryte ze

środków pochodzących z funduszu sołeckiego sołectwa Oględów, ponieważ taka zasada została

przyjęta na terenie pozostałych sołectw gminy. Dodał, iż w późniejszym czasie koszty związane

z konserwacją i utrzymaniem przedmiotowego oświetlenia ulicznego będą pokrywane z budżetu

Miasta i Gminy Staszów. 

Radny Jacek Maruszewski skomentował  wypowiedź Burmistrza,  iż  w takim wypadku będzie

należało przeznaczać środki z funduszu sołeckiego przez 5 kolejnych lat, aby na przedmiotowym

terenie mogło powstać oświetlenie uliczne.

Następnie  o  zabranie  głosu  poprosił  radny  Jerzy  Kozioł, który  na  wstępie  wypowiedzi

przypomniał,  iż  na  ostatnich  sesjach  radni  Rady  Miejskiej  podejmowali  uchwały  dotyczące

dokonania zmian w planach odnowy miejscowości dla poszczególnych sołectw z terenu Gminy

Staszów.  Dodał,  iż  zmiany  uchwał  umożliwiały  Gminie  aplikowanie  o  środki  zewnętrzne  na

zadanie  dotyczące  budowę  przydomowych  oczyszczalni  ścieków.  Ponadto  dodał,  iż  termin

składania  wniosków upłynął  z  dniem 20  stycznia  br.  i  na  obecną  chwilę  wiadomym już  jest,

iż gminie Staszów nie zostały przyznane środki na tą inwestycje. W związku z powyższym radny

Jerzy Kozioł skierował zapytanie do Burmistrza Miasta i Gminy Staszów, jakie są plany związane

z tą inwestycją.

Odnosząc  się  do  powyższego  zapytania  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Staszów  Leszek  Kopeć

odpowiedział,  iż  zadanie  pn.  „Budowa przydomowych  oczyszczalni  ścieków na  terenie  Gminy

Staszów” było  zakładane  do realizacji  w ramach operacji  typu  Gospodarka  wodno -  ściekowa

z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  na lata  2014 – 2020.  Dodał,  iż  z  uwagi  na  wysoki

procent skanalizowania gminy, niski wskaźnik bezrobocia, wysoki dochód podatkowy na jednego

mieszkańca, Gmina Staszów nie uzyskała dofinansowania na realizację przedmiotowej inwestycji.

Podkreślił,  że  wniosek  osiągnął  minimalną  wymaganą  liczbę  punktów,  lecz  nie  zmieścił  się

w wysokości  150 % limitu środków na operacje typu gospodarka wodno-ściekowa. Nadmienił,

iż będą podejmowane działania  o ubieganie się  o pozyskanie środków z innych programów na

realizację tej inwestycji.
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Ponowienie  głos  zabrał radny Jerzy  Kozioł,  który przypomniał,  iż  w roku 2014 roku Gmina

Staszów pozyskała już z tego programu środki na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków.

Burmistrz Miasta i Gminy Staszów Leszek Kopeć nie odniósł się do wypowiedzi radnego.

Nie podjęto dalszej dyskusji w tym zakresie.

Następnie  głos  zabrała  radna  Gabriela  Urbańska, która  skierowała  zapytanie  do  Burmistrza

w  zakresie  możliwość  uzyskania  przez  mieszkańców  dopłat  do  zmiany  pieców  w  związku

z  pojawiającym  się  problemem  wzrostu  zanieczyszczenia  powietrza.  Poprosiła  Burmistrza

o informację w poruszonym temacie.

Na  wstępie  wypowiedzi Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Staszów  Leszek  Kopeć  poinformował

zgromadzonych, iż Gmina Staszów ogłosiła postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego

w  zakresie  sporządzenia  analizy  technicznej  możliwości  montażu  instalacji  wykorzystującej

Odnawialne Źródła Energii (OZE) dla gospodarstw domowych z terenu gminy Staszów. Wyjaśnił

zgromadzonym,  iż  istnieje  możliwość  pozyskania  środków  w  ramach  Regionalnego  Programu

Operacyjnego  Województwa  Świętokrzyskiego  na  lata  2014-2020  na  dofinansowanie  dostawy

i  montażu  instalacji  fotowoltaicznych,  kolektorów  słonecznych  oraz  pomp  ciepła  z  zakresu

odnawialnych  źródeł  energii  z  poziomem  dofinansowania  wynoszącym   60%  kosztów

kwalifikowanych netto. Nadmienił,  iż w projekcie mogą brać udział osoby fizyczne posiadające

prawo własności  budynku mieszkalnego położonego na terenie  gminy Staszów, a  instalacje  nie

mogą być wykorzystywane do prowadzenia działalności rolniczej lub gospodarczej, przeznaczone

są  wyłącznie  na  potrzeby  gospodarstwa  domowego.  Poinformował  również,  iż  w  najbliższym

czasie wyłoniony wykonawca odbędzie w tym temacie spotkania informacyjne z mieszkańcami i na

podstawie złożonych przez mieszkańców deklaracji przystąpienia do projektu (określeniem liczby

osób zainteresowanych projektem) sporządzi analizę techniczną możliwości dla montażu instalacji

wykorzystującej Odnawialne Źródła Energii.  Dodał, iż w sytuacji zainteresowania mieszkańców

projektem Gmina Staszów  przystąpi do opracowania dokumentacji  i  aplikowania o pozyskanie

środków.

Odnosząc  się  bezpośrednio  do  zapytania  radnej  Gabrieli  Urbańskiej  poinformował,  iż  osoby

fizyczne  mogły  uzyskać  wsparcie  finansowe  w  formie  dotacji  do  wymiany  pieców/kotłów  na

nowoczesne o wyższej sprawności ze środków pochodzących z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach.

Sołtys  sołectwa Jasień  Maria  Piwosz  zgłosiła  wniosek  w  zakresie  zabezpieczenia  osuniętych

barier betonowych na mostku na drodze powiatowej w miejscowości Jasień, których to osunięcie

może zagrażać załamaniu jezdni.

Ponadto  poprosiła  o  interwencję  w  zakresie  zabłocenia  odcinka  drogi  Jasień  -  Przysiółek
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Nowakówka oraz  zniszczenia  pól  (rowy i  koleiny)  spowodowanych przez  jeżdżące  samochody

terenowe,  które  urządzają  sobie  wyścigi  na  przedmiotowym  terenie  (poruszona  kwestia

bezpośrednio  zgłoszona  do  obecnego  na  sesji  Komendanta  Powiatowego  Policji  w  Staszowie

Leszka Dębowskiego). 

Nie podjęto dalszej dyskusji.

Ad. 6

Pan Dominik  Rożek –  Przewodniczący Rady Miejskiej  w Staszowie  podziękował  za  udział

w sesji, po czym zamknął jej obrady. 

Na tym protokół zakończono.

      Czas trwania sesji od godz: 12:00 do godz: 13:10.

       
Protokołowała: Przewodniczący
  A. Janicka Rady Miejskiej w Staszowie

       ( -) Dominik Rożek
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